
 

 

 

本函檔號:  TME/2024/N005 

通告 

屯門南延綫項目 — 湖景路臨時交通管理措施 

  為配合屯門南站*的建造工程，湖景路將繼續分階段實施臨時交通管理措施。

湖景路部分單車徑、行人路及中央分隔欄將分階段暫時封閉，而鄰近工地的部分行

車路將於早上 10 時至下午 4 時期間（星期日及公眾假期除外）暫時收窄（詳情請

參考附圖一）。  
 
  工程期間，現場會設置適當指示牌協助道路使用者。個別工序或會產生聲響，

工地會採取適當的噪音緩解措施。港鐵公司及承建商會密切監察有關安排，致力減

低工程對社區可能帶來的影響。 
 

行人天橋拆卸工程 
 

  位於湖景路的兆禧橋橋面及湖月橋預計於 2024 年年中陸續開始拆卸。其後，

兆禧橋將重置並連接屯門南站，而湖月橋改建為地面行人過路設施。湖月橋拆卸工

程展開前，附近將設置臨時地面行人過路處以供行人橫過湖景路。 
 
  為盡量減低對路面交通的影響，相關行人天橋橋面拆卸工程預計於 2024 年年

中起，在數個月内的個別凌晨進行，屆時湖景路、蝶景路及湖月街將會實施臨時交

通管理措施，有關路段將會暫時封閉（詳情請參考附圖二及三）。待有進一步資料，

工程團隊會預先向社區派發通告。 
   
  感謝你的體諒。如有查詢，歡迎致電承建商 24 小時熱綫 5186 6082 或 

港鐵工程熱綫 2993 3333。 

 

 

 

 

二零二四年五月七日 

*車站名稱僅為工作名稱 
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Notice 

Tuen Mun South Extension Project 

Temporary Traffic Management Schemes on Wu King Road 

To facilitate the construction of the Tuen Mun South Station*, temporary traffic management 

scheme will continue to be implemented at Wu King Road in stages. Parts of the cycling track, 

footpath and central divider on Wu King Road will be temporarily closed in phases, while parts of 

the Wu King Road carriageway adjacent to the works areas will be temporarily narrowed from 10am 

to 4pm (except Sundays and public holidays). Please refer to Attachment 1 for details.  

 

During the works period, appropriate signs will be in place to direct road users. Some noise might 

be generated from some of the work activities. Proper noise mitigation measures will be adopted 

on site. The Corporation and the Contractor will closely monitor the arrangements so as to minimise 

potential work impacts to the neighborhood.   

 

Footbridges Demolition Works 

Siu Hei Bridge’s deck and Wu Yuet Bridge at Wu King Road are expected to be demolished 

progressively starting from mid-2024. Later on, Siu Hei Bridge will be re-provisioned and connected 

to the Tuen Mun South Station, while Wu Yuet Bridge will be converted to an at-grade pedestrian 

crossing. Prior to the demolition of Wu Yuet Bridge, a temporary at-grade pedestrian crossing will 

be provided in the vicinity for pedestrians to cross Wu King Road.  

 

In order to minimise traffic impact, the bridge decks demolition works are expected to be carried 

out in certain early mornings in a few months starting from mid-2024. During the works period, 

temporary traffic management scheme will be implemented on Wu King Road, Tip King Road and 

Wu Yuet Street, and relevant road sections will be temporarily closed (Please refer to attachments 2 

and 3 for details). Advance notices will be distributed to the community when future details are 

available. 

 

Thank you for your understanding. For enquiries, please call our Contractor’s 24-hour hotline at  

5186 6082 or MTR Projects Hotline at 2993 3333. 

 

 

 

 

*The station name is working title only 



屯門南延綫項目–湖景路臨時交通管理措施
Tuen Mun South Extension Project – Temporary Traffic Management Schemes on Wu King Road
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兆禧苑商場
Siu Hei Shopping Centre

兆禧苑
Siu Hei Court

附圖一
Attachment 1

07/05/2024MTR Corporation 

由現時至2024年6月，湖景路部分單車徑、行人路及中央分隔欄
將分階段暫時封閉，而鄰近工地的部分行車路將於早上10時至下
午4時（星期日及公眾假期除外）暫時收窄。
From present to June 2024, parts of the cycling track, footpath and
central divider on Wu King Road will be temporarily closed in phases,
while parts of the Wu King Road carriageway adjacent to the works
areas will be temporarily narrowed from 10am to 4pm (except
Sundays and Public Holidays).

行車方向
Traffic direction

工地範圍
Works site 

天橋行人路綫
Pedestrian route (footbridge level)

地面行人路綫
Pedestrian route (ground level)

圖例 Legend

臨時單車泊車處
Temporary bicycle parking space

臨時巴士站
Temporary Bus stop

臨時單車泊車處預計由2024年5月至6月起暫時遷移。
The temporary bicycle parking space will be temporarily
relocated starting from May / June 2024.

巴士站預計暫時稍作遷移
Bus stop will be temporarily shifted

湖景路 Wu King Road



圖示工地範圍及交通安排僅供參考，會視乎實際情況而作出調整
The works area and traffic arrangements as indicated are for reference only 

and subject to adjustment based on actual implementation

兆禧橋
Siu Hei Bridge

拆卸湖月橋及兆禧橋的凌晨臨時交通管理安排 (2024年年中陸續開始)
Temporary Traffic Arrangements in early morning for demolition of Wu Yuet Bridge and Siu Hei Bridge
(Starting from mid-2024 progressively)

➢ 湖月橋拆卸工程展開前，湖景路適當位置會設置臨時地面行人過路處
Prior to the demolition of Wu Yuet Bridge, a temporary at-grade pedestrian crossing 
will be provided at appropriate location on Wu King Road

➢ 現有湖景路緊急車輛通道將會維持
Existing Emergency Vehicular Accesses on Wu King Road will be maintained

湖月橋
Wu Yuet Bridge

MTR Corporation 

附圖二
Attachment 2

兆禧苑商場
Siu Hei Shopping Centre
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湖景路 Wu King Road

湖景邨
Wu King Estate

配合拆卸天橋而需要凌晨封閉的行車路段
Section of carriageways to be closed in early
morning to facilitate footbridges demolition
works

需要拆卸的天橋部分
Section of footbridge to be demolished

需於凌晨封閉湖景路才可拆卸的天橋部分
Section of footbridge to be demolished
during closure of Wu King Road in early
morning

樓梯及行人斜道因應兆禧橋拆卸及重置時需要暫時封閉
Staircases and ramps to be temporarily closed to facilitate the 
demolition and re-provision of Siu Hei Bridge

圖例 Legend

湖月街將需配合拆卸天橋於凌晨臨時封閉
Wu Yuet Street will be temporarily closed in 
early morning during footbridge demolition
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湖景路
Wu King Road

配合拆卸天橋而需要凌晨封閉的行車路段
Section of carriageways to be closed in early morning to facilitate 
footbridges demolition works

➢ 於2024年年中起，在數個月内的個別凌晨進行
Expected to be carried out in certain early mornings in a
few months starting from mid-2024

➢ 會於適當位置設置指示牌提示道路使用者
Signage will be in place at appropriate locations to direct
road users

➢ 港鐵公司現與相關政府部門及運輸營運商就有
關安排進行洽商
The Corporation is coordinating with relevant government 
departments and transport operators on relevant
arrangements

湖月橋
Wu Yuet Bridge

兆禧橋
Siu Hei Bridge

往湖景路(南行)原有行車路線
Original traffic route towards Wu King Road (southbound)

往湖景路(南行)替代行車路線
Alternative traffic route towards Wu King Road (southbound)

往湖景路(北行)原有行車路線
Original traffic route towards Wu King Road (northbound)

往湖景路(北行)替代行車路線
Alternative traffic route towards Wu King Road (northbound)

MTR Corporation 

附圖三
Attachment 3

圖例 Legend

拆卸湖月橋及兆禧橋的凌晨臨時交通管理安排 (2024年年中陸續開始)
Temporary Traffic Arrangements in early morning for demolition of Wu Yuet Bridge and Siu Hei Bridge
(Starting from mid-2024 progressively)
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